

**IMPAK PENGECUALIAN CUKAI PETROLEUM KE ATAS PERTUMBUHAN
EKONOMI NEGARA**

NOORFAIZAH BINTI YUSOFF

**KERTAS PROJEK INI DIKEMUKAKAN BAGI MEMENUHI SEBAHAGIAN
DARIPADA SYARAT MEMPEROLEH IJAZAH SARJANA MUDA EKONOMI
(SUMBER ALAM)**

**JABATAN EKONOMI
FAKULTI PENGURUSAN DAN EKONOMI
UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU**

2009

PENGAKUAN

Saya akui Kertas Projek EKN4999A/B ini adalah hasil kajian saya sendiri kecuali sumber-sumber yang telah saya jelaskan rujukannya.

Tarikh: 30/04/09

Tandatangan : 
Nama Pelajar : Noorfaizah Binti Yusoff
Nombor Matrik : UK13592

DECLARATION

I hereby that this Project Paper EKN4999A/B is the result of my own investigation and findings, accept where otherwise stated.

Date: 30/04/09

Signature : 
Students name : Noorfaizah Binti Yusoff
Matric Number : UK13592

“mengingati jerih-perih ayahanda dan bonda ”

PENGHARGAAN

Dengan nama Allah yang maha pengasih lagi maha penyayang

Saya mengambil kesempatan ini mengucapkan setinggi-tinggi ucapan ribuan terima kasih kepada penyelia tesis iaitu Encik Muhammad Najit Sukemi di atas kesabaran mendidik, memimpin dan membantu saya sehingga berjaya menyiapkan tesis ini. Budi dan jasanya tidak akan mungkin dapat saya membalasnya. Ribuan terima kasih juga diucapkan kepada pemeriksa-pemeriksa lain yang telah menilai sebaik-baiknya tesis saya ini.

Di sepanjang saya berusaha untuk menyiapkan tesis ini, sedar tidak sedar, telah banyak pihak yang telah terlibat dalam menjayakannya. Terutama badan-badan kerajaan yang bertidak sebagai pemberi maklumat utama dalam kajian ini seperti Jabatan Perbendaharaan Negara, wakil dari Kementerian Perdagangan dan Hal Ehwal Pengguna (KPDHEP) dan individu-individu yang terlibat secara langsung dan juga tidak langsung dalam menjayakan tesis saya ini. Terima kasih sekali lagi atas perkhidmatan anda.

Dengan penuh rasa kerdil saya bersyukur kepada Allah kerana telah mengurniakan kepada saya kesempatan, tenaga dan keupayaan, dengan membenarkan saya mengecapi nikmat hidup serta memberikan kekuatan yang terbaik untuk saya menerokai bidang ini. Alhamdulillah.

Noorfaizah Binti Yusoff
No 171 Felda Papulut,
Lawin,
33300 Gerik,
Perak Darul Ridzuan.
faizah86_ny@yahoo.com.my.

ABSTRAK

Pada Februari 2008, Menteri-menteri Pertubuhan Negara-negara Pengeksport Petroleum (OPEC) bersetuju untuk mengekalkan kuota pengeluaran minyak sebanyak 29.67 juta tong sehari. Bagaimanapun OPEC menjangkakan 87.1 juta tong diperlukan sehari, iaitu pertambahan sebanyak 1.3 juta tong berbanding tahun lalu. Pengeluaran minyak yang terhad telah mengakibatkan harga petrol terus meningkat pada harga AS\$135 setong (RM432). Peningkatan harga minyak dunia yang semakin meningkat telah menyebabkan harga produk petroleum di Malaysia turut menerima kesannya. Maka tidak hairanlah jika suatu masa dahulu harga minyak di Malaysia hanya pada 1.82 RM/liter meningkat kepada 2.70 RM/liter pada tahun 2008. Bagi mengakibatkan tahap kebajikan masyarakat, kerajaan Malaysia telah melaksanakan pemberian pengecualian cukai petroleum (subsidi) untuk memastikan masyarakat dapat menggunakan sumber tersebut dengan harga yang berpatutan tanpa membebankan masyarakat. Oleh itu, kajian ini dilaksanakan untuk mengkaji kesan pengecualian cukai petroleum ke atas pertumbuhan ekonomi Negara. Berdasarkan analisis yang telah dijalankan, dapatan menunjukkan pemberian pengecualian cukai petroleum ini telah menyebabkan pengucupan dalam pertumbuhan ekonomi Negara. Dengan itu, dapat disimpulkan bahawa semakin tinggi jumlah pengecualian cukai petroleum diberikan maka semakin kecil pertumbuhan ekonomi Malaysia sehingga mampu menghasilkan kesan inflasi ke atas pertumbuhan ekonomi Negara.

Kata kunci : Pengeluaran Petroleum, Peningkatan Harga Petroleum, Kesan Inflasi.

ABSTRACT

In February 2008, Organization Ministers Petroleum Exporter Countries (OPEC) agreed to maintain oil production quota as much as 29.67 millions barrel per day. However OPEC envisages 87.1 millions barrel needed one day, namely as much as expansion 1.3 millions barrel compared last year. The limited of oil production has resulted petrol price continues to increase in AS\$135's price one barrel (RM432). Rising price of world oil increase had caused petroleum product price in Malaysia also receive the impact its. Then do not wonder if an oil price past in Malaysia simply in 1.82 RM / liters increasing to 2.70 RM / liters in year 2008. To result in social welfare level, Malaysian government has implemented petroleum tax exemption grant (subsidi) to be sure able society use resources that with reasonable-cost without burden society. As such, this study implemented to study exemption effect petroleum tax on national economic growth. Based on analysis was carried out, retrieval show this petroleum tax exemption grant had caused decreasing in economic growth. Therefore, it can be concluded that increasingly higher petroleum tax total waiver given then increasingly small growth of the Malaysian economy until can make inflation impact on economic growth.

Keyword: Petroleum Production, Petroleum Price Increase, Inflationary Impact